



FOCUS 焦點專訪

臺灣工藝創作，進行中

2010年臺灣工藝競賽・國家工藝成就獎專訪

Creativity in Bloom: 2010 Taiwan Crafts Competition & National Crafts Achievement Award

由國立臺灣工藝研究發展中心主辦的「2010年臺灣工藝競賽」與「2010國家工藝成就獎」，已於11、12月間相繼公布結果並舉行頒獎典禮。做為臺灣各工藝領域創作的年度盛事，兩項競賽著重於傳統與創新的並進，希望在傳統文化的蓄積、創新思維的開發中，持續激發臺灣工藝的創作力。

「2010年臺灣工藝競賽」共有478件作品參賽，104件作品入選，最後在「傳統工藝組」與「創新設計組」兩組中，共選出27件佳作以上的作品。「2010國家工藝成就獎」則由從事陶瓷創作三十餘年的工藝家蘇世雄獲得。他們或者因技藝高超而深受矚目，或者因遊走領域界線而一鳴驚人，均顯示了臺灣工藝文化的形成，不曾止息。

The outcomes of the 2010 Taiwan Crafts Competition and National Crafts Achievement Award, organized by National Taiwan Craft Research Institute and Development Institute, have been announced successively in November and December, 2010. As the most notable craft events in 2010, they aim to build an annual platform emphasizing both the traditional and the modern, the aesthetic and the everyday, to continually encourage the creative power of Taiwan crafts.

This year's Taiwan Crafts Competition has a total of 478 entries, of which 104 entered the shortlist, and 27 were awarded in the categories of 'Traditional Crafts' and 'Creative Design.' The National Crafts Achievement Award, meanwhile, was granted to Su Shih-hsiung, a ceramic artist whose career has spanned for more than 30 years. Impressive either for ingenious work or multidisciplinary creativity, they together project the ever expending horizon of creativity for Taiwan crafts.